



٢٠ توت ١٧٣٥

٣٠ سبتمبر ٢٠١٨

30 September 2018

20 Thoot 1735

من "كلمة منوعة" لقداسة البابا شنودة الثالث

العمل الجاد

- ❖ قال الكتاب "ملعون من يعمل عمل الرب برخاوة".
- ❖ إن الذي يعمل عمل الرب، يجب أن يكون "أميناً حتى الموت" فالأمانة شرط أساسي للخدمة.
- ❖ بهذه الجدية كرز الرسل بإسم المسيح، وكانوا يكرزون "بكل مجاهرة وبلا مانع" وبقوة عظيمة كان الرسل يؤدون الشهادة.. "ونعمة عظيمة كانت على جميعهم" (أع 4: 33).
- ❖ ونتيجة لهذا العمل الجاد، الأمين، المخلص، إنتشر الملكوت. أنظر ما يقوله الرب لملاك كنيسة أفسس: "أنا عارف أعمالك وتعبك وصبرك، وقد احتملت، ولك صبر، وتعبت من أجل اسمي ولم تكل" (رؤ 2).
- ❖ العمل الجاد يبني على الإيمان.. كلما كان إيمانك بعملك وأهميته وخطورته، إيماناً حقيقياً كاملاً، على هذا القدر تكون جديتك في عملك. والرخاوة في العمل دليل على عدم الإيمان بأهميته..
- ❖ والعمل الجاد يدل على إحساس بالمسئولية: تماماً كما كان يعمل يوسف الصديق في خزنه للحنطة، شاعراً أن حياة كثيرين تتوقف على أمانته.. وهكذا في الخدمة الروحية: حياة كثيرين تتوقف على أمانة الخادم إن أهمل في خدمتهم ضاعوا.
- ❖ العمل الجاد عليه رقابة من داخل النفس.. رقابة من ضمير الإنسان. ومن صوت الله في داخله. رقابة من شعوره الحي، ومن غيرته المقدسة إنه يعمل بجدية لأن "الوقت مقصر" وكل دقيقة لها حسابها، وكل تأخير وتراخ، له خطورته..
- ❖ والعمل الجاد هو دائماً عمل ناجح.. إنه عمل متقن، لأن الجدية تنتقن العمل.. والعمل المتقن عمل ناجح. وقيل عن الرجل البار: "وكل ما يعملُه ينجح فيه".
- ❖ والعمل الجاد، لا يهدأ حتى يتم.. إنه لا يعترف بالتعب، ولا يطلب راحة.. ولا يستريح صاحبه حتى يتممه، وينوق ثماره.. مثل لعازر دمشقى الذي لم يسترح حتى أخذ رفقة زوجة لابن سيده، ولما أرادوا إراحته أجاب "لا تعوقونى".

From "Words of Spiritual Benefit"

for H.H. Pope Shenouda III

"Serious Work"

- ❖ The Bible says, "Cursed is he who does the work of the Lord deceitfully." (Jer. 48:10)...
- ❖ The one who works for the Lord must, "Be faithful until death." (Rev. 2:10). Faithfulness is a principal condition for service.
- ❖ With this seriousness, the Apostles witnessed for the name of Christ and they were, "Preaching the Kingdom of God... with all confidence, no one forbidding them (Acts 28:31) "And with great power, the Apostles gave witness... and great grace was upon them all." (Acts 4:33).
- ❖ As a result of this serious, honest and faithful work, the kingdom of God spread. Listen to what God said to the angle of the Church of Ephesus. "I know your works, your labour, your patience... and you have persevered and have patience and have laboured for my name's sake and have not become weary." (Rev. 2:2-3).
- ❖ Serious work is built on faith... The more your faith in the weight and importance of your work is true and complete, the more the seriousness of your work will be. Lenience in work is an evidence of lack of faith and its importance.
- ❖ Serious work indicates a sense of responsibility: Just as what Joseph, the faithful, did, stockpiling wheat, fully aware that the life of many depends on his honesty. So it is with the spiritual service: the life of many depends on the honesty of the servant. If he neglects his service they are lost.
- ❖ Serious work is controlled from one's inner self... It is controlled by one's own conscience and the voice of God inside him. This control is due to his live feelings and holy zeal... He works seriously because "Time is short" and every minute counts, with any delay or negligence having its danger...
- ❖ Serious work is always successful... It is a perfect work because seriousness brings work to perfection... Perfect work is a successful work. It was said about the righteous men, "And whatever he does shall prosper." (Ps. 1:3).
- ❖ Serious work does not slow down till completed... It does not believe in fatigue and does not seek rest ... Its performer does not rest until the work is finished and he tastes its fruits... Like Lazarus of Damascus who would not rest till he took Rachel as wife for his master's son. And when they

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

frmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Tablettes de services + + + جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 1/2	PM	+ إعترافات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ La Messe	Merc	5 1/2 - 7 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7 1/2 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9 1/2	PM	+ إجتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8 1/2 - 10 1/2	PM	+ إجتماع الشباب
+ La Messe	Sam	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants (8 - 14 ans)	Sam	12 1/2 - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10 1/2	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8 1/2 - 11 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service (pour graduates)	Dim	12 1/2 - 1 1/2	PM	+ أعداد خدمة (الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1 1/2 - 2 1/2	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يبدأ التسجيل اليوم الاحد ٣٠ سبتمبر بمشيئة الله لمدرسة القديس أسطفانوس لتعليم الحان الكنيسة واللغة القبطية والطقس للأولاد والبنات من سن ٧ - ١٦ سنة. التسجيل عن طريق موقع الكنيسة الالكتروني
2. يقام الحفل السنوي لإولاد مدارس الأحد من سن KG2 حتى الصف الثالث اليوم الساعة 12:30
3. تم إرسال مبلغ ١٠٠٠ دولار من حصيلة السننات التي تم جمعها إلى كنيسة أفريقيا .
4. بدأ التسجيل لمؤتمر الخريجين الذي سيقام في الفترة من ١٢ - ١٤ أكتوبر بتورنتو، اخر موعد للتسجيل ٣٠ سبتمبر. يادر بحجز مكاتك.
5. تقييم كنيسة مارجرس ندوة للمقدمين علي الزواج عن صحة الحياة الزوجية يوم السبت الموافق ١٣ أكتوبر بكنيسة مارجرس
6. نحتفل كل عام بعيد القديسين يوم ٣١ أكتوبر، للتبرع لهذا الحفل الإتصال بملاك ميخائيل -514-945-9906
7. تنظم الكنيسة رحلة الي Quinn Farm Ile-Perrot لجمع التناح يوم السبت الموافق ٦ أكتوبر، كما تنظم الكنيسة رحلة الي دير الأنبا أنطونيوس (برث) يوم السبت الموافق ٣ نوفمبر قيمة الاشتراك ٣٥ دولار للفرد. للأشتراك والتفاصيل برجاء الإتصال وفاء عزيز 514-244-4537 أو أماني منصور 514-995-0775.

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها مايكل وزوجته نيرمين بمعمودية الأبن المبارك كيفن وترجو له نموا في القامة والنعمة

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحوم نبيل خليل مشاعرها وتطلب للراحل نياحاً في أحضان القديسين. وهو شقيق مخلص خليل (ايفا شكير) وعم سيلفيا (مرقس كيرلس) ومينا (راندا)

Church news

1. Registration for St-Steven school for hymns, Coptic and Church rites will start today Sunday September 30 God Will, for boys and girls age 7 to 16. Registration on the church website
2. The annual Sunday school celebration of the children (KG2- grade3) will be held today, after the Holy Liturgy at 12:30 p.m.
3. An amount of 1000\$ from the cents collected was sent to the church of Africa.
4. Registration for graduate convention, which will be held in Toronto from 12 -14 October, has been started, dead line for registration 30 September.
5. St George church is organizing an event for all couples in all stages of relationship "let's do marriage right" on October 13, at same church
6. We will celebrate as every year the All Saints Feast October 31, for contribution to fund this event. Call Malak Mekhail 514-945-9906
7. The Church is organizing a trip to Quinn Farm Ile Perrot for apple picking on Saturday October 6. Also The Church is organizing a trip to the Monastery of St Anthony (Perth) on Saturday November 3rd. Fees: \$35 per person. For information and reservation call Wafaa Aziz 514-244-4537 or Amany Khalil 514-995-0775

Blessed Baptism

The church congratulates her beloved Michael and Nermine
For the blessed baptism of their son Kevin
May the Lord bless his upbringing and growth

Condolences

The church shares the feelings of the families of the departed Nabil Khalil
And asks for the soul of the departed to repose in the bosom of the saints
Brother of mokhles Khalil (Eva Shiker), Uncle of Sylvia (Marcos Kirellos) and Mina
(Randa)